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در روزهايي كه همه چشم  به خيابان سوم سئول 
جنوبي و شنيدن خبر آخر درباره ماندن يا نماندن 
كرش در ايران دارند، ليگ برتر فوتبال به هفته 
ششم رسيده و بازي هاي اين هفته جمعه و شنبه 
آينده برگزار مي ش��ود. اين در حالي اس��ت كه 
استقلال با 12 امتياز صدرنشين است و تيم هاي 
س��پاهان، تراكتور و فولاد با 10 امتياز در انتظار 

لغزش آبي پوشان تهراني هستند. 
  استقلال – گسترش فولاد،جمعه ساعت 19

براي اينكه وضعيت اين روزهاي استقلال دست تان 
بيايد، صحبت هاي افشارزاده را بخوانيد. او مي گويد: 
»مي خواهيم تا رسيدن به قهرماني به صدرنشيني 
در ليگ ادامه بدهيم. « آبي پوشان صدرنشين ليگ 
هس��تند و چهار برد از پنج بازي به خوبي نش��ان 
مي دهد كه ش��اگردان قلعه نويي در ايده آل ترين 
شرايط هس��تند و از همين هفته ها براي قهرماني 
دورخيز كرده اند. آبي ه��ا در حالي براي ميزباني از 
گسترش فولاد در هفته ششم آماده مي شوند كه 
يك شنبه در هفته پنجم برابر پيكان به يك پيروزي 
پر گل رسيدند و توانستند قعرنشين ليگ را با سه 
گل شكست دهند و با توقف فولاد و سپاهان به صدر 

جدول برسند تا مديرعامل استقلال و هواداران اين 
تيم براي قهرماني خط و نشان بكشند. 

بازگش��ت امير حس��ين صادقي مدافع مصدوم 
استقلال به تمرينات و آش��تي او با قلعه نويي در 
آستانه بازي با گسترش هم سبب شده تا سرمربي 
استقلال به مستحكم تر شدن خط دفاعي تيمش 
اميدوارتر شود، به خصوص اينكه در هفته هاي اول 
ليگ با توجه به غيبت مدافع ملي پوش استقلال 
و همچنين مصدوميت عمران زاده، خط دفاعي 
اين تيم متزلزل نشان داده بود. با اين حال به نظر 
مي رسد با بازگشت صادقي و عمران زاده كه تا چند 
هفته آينده به تركيب تيم بر مي گردد، دغدغه هاي 

قلعه نويي از بابت مدافعان هم كمتر شود. 
نكت��ه اميدوار كننده ب��راي اس��تقلال در فصل 
جديد، نمايش فوق العاده بازيكنان هجومي شان 
در پنج هفته گذشته از ليگ است. آنها با 10 گل 
زده بيشترين گل را در بين تيم هاي ليگ به ثمر 
رسانده اند و اين را بايد مديون بازيكنان تازه وارد 
تيم شان باشند، بازيكناني مانند كرار جاسم كه 
هر چند قبل از هر بازي، ش��ايعه قهرش منتشر 
مي ش��ود اما حضورش به خط مياني اس��تقلال 

جان تازه اي داده اس��ت. سجاد ش��هباززاده هم 
موتورگلزني اش روشن ش��ده تا محمد قاضي و 
آرش برهاني احساس خطر كنند و يك رقابت داغ 
براي حضور در تركيب اصلي آبي ها شكل بگيرد. 
در س��وي ديگر تيم دوم تبريز در شرايطي براي 
رويارويي با آبي پوشان به تهران مي آيد كه آنها با 
شش امتياز از پنج بازي، تيم دهم جدول هستند. 
 اين تيم تبريزي كه مهدي تارتار را به عنوان مربي 
روي نيمكتش مي بيند در هفته پنجم برابر نفت 
مسجد سليمان با تساوي يك – يك متوقف شد 
تا با سه مساوي، يك برد و يك باخت عملكرد نه 

چندان خوبي در ليگ چهاردهم داشته باشد. 
  ذوب آهن – سپاهان، جمعه ساعت 19

پ��س از دربي اه��واز كه هفت��ه چه��ارم برگزار 
ش��د، دومين درب��ي لي��گ چهارده��م، دربي 
اصفهاني هاس��ت؛ جايي كه دو تيم همش��هري 
ذوب آهن و سپاهان در هفته ششم به مصاف هم 
مي روند، دو تيمي كه هر كدام شرايط متفاوتي 
دارند. ذوب آهن با يحيي گل محمدي كه در اين 
فصل هدايت ذوبي ها را بر عه��ده گرفته در پنج 
بازي قبلي با سه مساوي و دو باخت و كسب سه 

امتياز نتوانسته انتظارات را برآورده كند تا يحيي 
بر خلاف فصل گذشته كه نفت را آسيايي كرد، اين 
هفته ها در اصفهان روزگار سختي را تجربه كند. 
ذوبي ها در آخرين بازي شان قبل از رويارويي با 
سپاهان، برابر اس��تقلال خوزستان به نتيجه اي 
بهتر از تساوي يك – يك نرسيدند تا در بازي فردا 

در انديشه فرار از بحران باشند. 
البته ش��اگردان گل محمدي آن طور كار آساني 
هم پيش رو ندارند. هر چند در دو هفته گذشته 
با يك شكست و يك مس��اوي، نوار 3 برد متوالي 
سپاهان در اول فصل قطع شده اما آنها با 10 امتياز 
تيم دوم جدول هستند و براي اينكه فاصله شان 
با صدر بيشتر از اين نش��ود به دنبال بازگشت به 
جاده برد در مسابقه فردا هستند. آنها همچنين 
نيم نگاهي به صدر جدول هم دارند تا در صورت 
شكست استقلال بتوانند دوباره به صدر برگردند.

كفه آمارهاي تاري��خ دربي اصفه��ان هم به نفع 
سپاهاني ها سنگيني مي كند. در تاريخ رقابت هاي 
ليگ برتر ذوب آهن و س��پاهان 2۶ بار در دربي 
اصفهان به مص��اف هم رفته اند ك��ه در اين بين 
سپاهان 12 بار و ذوب آهن ۹ بار پيروزي را نصيب 
خود كرده اند، همچنين تنها پنج ديدار دو تيم با 
نتيجه تساوي به پايان رسيده است. در دو فصل 
گذشته س��پاهان پيروز دربي هاي اصفهان بوده 
است و ذوب آهن در اين دو فصل نتوانسته است 
دروازه سپاهان را باز كند. همچنين در هفت ديدار 
قبلي دو تيم سپاهان پنج بار پيروز شده است و دو 

بازي نيز با نتيجه تساوي به پايان رسيده است. 
نكته جالب هم اينكه آخرين پيروزي ذوب آهن 
در دربي اصفهان ب��ه ليگ دهم ب��از مي گردد؛ 
جايي ك��ه در ني��م فص��ل اول ذوب آهن موفق 
ش��د با تك گل خلعتبري از سد سپاهان بگذرد. 
اين ديدار روز 2۷ مرداد س��ال ۸۹ برگزار ش��د 
و از آن روز ت��ا ديدار روز جمع��ه دو تيم بيش از 
چهار س��ال مي گذرد! از آخرين برد سپاهان هم 
مدت زمان زيادي نگذش��ته و شاگردان كرانچار 
در بازي برگش��ت ليگ قبلي با تك گل يعقوب 
كريمي شاگردان مجتبي تقوي را شكست دادند. 
همچني��ن زلاتكو كرانچار در حال��ي روز جمعه 
براي هفتمين بار هدايت سپاهان در مقابل ذوب 
آهن را بر عهده خواهد داشت كه طي شش بازي 
گذشته با سپاهان در مقابل ذوب آهن هنوز به تيم 

همشهري نباخته و شكست ناپذير بوده است. 
  برنامه ساير بازي هاي فردا
نفت تهران- پيكان، ساعت 1۸ 

تراكتورسازي- نفت مسجد سليمان، ساعت 1۸ 
فولاد خوزستان- سايپا، ساعت 1۹:10

وعده رضازاده براي نتيجه اي بهتر از گوانگجو
 وينگادا: موفق مي شويم 

اگر مشكلات حل شود
در حالي بيست و هشتم شهريور، بازي هاي آسيايي اينچئون شروع مي شود 
كه تيم هاي ورزشي در تكاپو هستند تا خود را براي حضوري پررنگ در اين 
رقابت ها آماده كنند و در اين بين قول هاي زيادي هم براي كسب مدال ها و 

عنوان هاي در خور توجه شنيده مي شود. 
  باشگاه ها درك كنند، تيم اميد متعلق به ايران است

وينگادا، س��رمربي تيم فوتبال اميد ايران به آين��ده تيمش در بازي هاي 
آس��يايي اميدوار اس��ت. نلو معتقد اس��ت اگر بازيكناني كه به تيم اميد 
دعوت شده اند، در اردوها شركت كنند و همه چيز طبق برنامه پيش برود 
مي توان به تيم اميد در بازي هاي آسيايي اينچئون اميدوار بود. اما يكي از 
عمده ترين مشكلات تيم اميد كه حالا او هم با آن دست به گريبان است 
عدم موافقت باشگاه ها براي دادن بازيكنان ملي پوش خود به اين تيم است: 
» ما بايد در مسابقات آسيايي و مقدماتي المپيك شركت كنيم اما در حال 
حاضر هدف گذاري خود را روي بازي هاي آسيايي قرار داده ايم. اميدوارم 
مشكلات بازيكنان ليگ برتري و سرباز حل شود تا بتوانيم با تركيب دلخواه 

به كره جنوبي برويم و نتايج خوبي بگيريم. طبق قانون من مي توانم از هر 
باشگاه دو بازيكن بگيرم و اين قانون ايران است، پس نبايد مشكلي باشد. 
البته من نگراني باشگاه ها را درك مي كنم اما تيم اميد هم اهميت دارد. 
فدراسيون فوتبال قول داده مشكلي نباشد و با تركيب كامل در بازي هاي 
آسيايي شركت كنيم. اردوي اول ما چند روز ديگر يعني اول سپتامبر شروع 
مي شود و من اميدوارم تمامي بازيكنان دعوت شده در اردو شركت كنند. 
باشگاه ها بايد بدانند كه به خاطر منافع ملي بازيكنان خود را به تيم ملي 
اميد مي دهند. اگر تيم با تركيب كامل شركت كند و برنامه هايمان اجرايي 

شود، فكر نمي كنم مشكلي وجود داشته باشد. «
  سعي مي كنيم بهتر از گوانگجو باشيم

وزنه برداري يكي از رشته هايي است كه انتظار مي رود با دست پر از اينچئون 
بازگردد و در واقع يكي از اميدهاي مدال ايران در بازي هاي آسيايي است. با 
اين وجود اما رضازاده هيچ قولي در اين خصوص نمي دهد و تنها از تلاش براي 
عملكردي بهتر نسبت به بازي هاي گوانگجو خبر مي دهد: »نمي توان گفت 
كه ايران چند مدال در اين مسابقه ها مي آورد زيرا مسابقه ها بسيار سخت 
و سنگين است و از تمام كشورهاي آسيايي نمايندگاني شركت مي كنند و 

سعي مي كنيم نسبت به مسابقه هاي آسيايي گوانگجو بهتر عمل كنيم. «
  مرادي به اينچئون اعزام مي شود اگر فدراسيون بپذيرد

سجاد مرادي با تصميم فدراسيون دووميداني به احتمال زياد در بازي هاي 
آسيايي شركت خواهد كرد. مرادي يكي از دووميداني كاران با سابقه و پر مدال 
ايران كه به دليل عدم حضور در مسابقات انتخابي كسب سهميه بازي هاي 
آسيايي حضورش در اين رقابت ها منتفي به نظر مي رسيد، اما ظاهراً با نظر 
مساعد كميته ملي المپيك و به دليل افتخار آفريني هاي اين ورزشكار با سابقه 
قرار است به اينچئون اعزام شود. طبق اعلام مسئولان فدراسيون دووميداني 
سجاد مرادي به احتمال زياد به اين رقابت ها اعزام مي شود و به نظر مي رسد 
با ش��رايطي كه وي دارد انتظار مدال از او نمي رود و به صورت سمبليك در 
كاروان دووميداني ايران حضور خواهد داشت. در حالي كه سجاد مرادي در 
گفت وگو با فارس اعلام كرده بود شرايط حضور در اينچئون را دارد و حتي 
مي تواند مدال كسب كند. وي در دوره گذشته بازي هاي آسيايي يك مدال 
طلا و يك نقره براي كاروان ايران در دو  ۸00 و 1500 متر كس��ب كرد، اما 

مشخص نيست بتواند اين افتخار را تكرار كند. 
  قرعه خوب براي كسب مدال خيلي مهم است

تيم ملي بوكس ايران بعدازظهر چهارشنبه، طبق تصميم مسئولان اين 
رشته ورزشي براي حضور در يك اردوي مشترك با تيم ملي تركيه راهي 
آنكارا ش��د تا خود را براي بازي هايي آسيايي آماده كند، چراكه تيم ملي 
بوكس با تركيب همين شش بوكسوري كه روز گذشته راهي تركيه شدند، 
به بازي هاي آس��يايي اينچئون خواهد رفت. ملي پوشان در حالي راهي 
تركيه شدند كه حقوق هاي معوقه آنها نيز پرداخت شد؛ مسئله اي كه به 
گفته مظاهري، تاثير بسزايي در روحيه ملي پوشان ايران براي حضور در 
اين اردو و همچنين بازي هاي آسيايي خواهد داشت: » تمرينات خوبي را 
پيگيري مي كنيم و در حال حاضر شرايط شش بوكسور حاضر در تيم ملي 
ايده آل است و هيچ مشكل روحي و رواني در تيم وجود ندارد، تنها يك مقدار 
بچه ها از لحاظ مالي روحيه خوبي نداشتند كه قبل از اردو، رئيس فدراسيون 
دستور داد تا حقوق معوقه ملي پوشان پرداخت ش��ود. حالا با روحيه اي 
مضاعف راهي اردوي تركيه مي شويم. اردوي مشتركي كه بي شك قبل از 

بازي هاي اينچئون بسيار مفيد است.«
كاپيتان تيم ملي بوكس بر اين باور است كه بهترين هاي بوكس ايران راهي 
اينچئون مي ش��وند اما نمي توان پيش بيني مدال و رنگ آن را كرد: » در 
حال حاضر چكيده بوكس ايران در اردوها حضور دارند كه در هر رويدادي 
حضور داشتند مدال كسب كردند. فكر مي كنم بهترين تيم تاريخ بوكس 
ايران راهي اينچئون مي شود و همه از اميدهاي مدال هستند. البته تنها 
آماده بودن ملي پوشان در كسب مدال ملاك نيست؛ چراكه نحوه برگزاري 
مسابقات و قرعه نيز با توجه به تك  حذفي بودن مسابقات خيلي تأثير دارد. 
با اين وجود اميدوارم شرايط مهيا باشد تا همه نفرات مدال كسب كنند. اما 
از حالا نمي توان پيش بيني كرد كه چه كسي مدال مي گيرد. اما اگر با قرعه 

خوبي روبه رو شويم مي توانيم مدال بگيريم.
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  چـهـره ها /وحيد صابري

هفته ششم ليگ برتر با طعم دربي اصفهان

استقلال به دنبال تثبيت صدرنشيني
شيوا نوروزي

در حرم امام رضا )ع( آرامش مي گيرم
وقتي توماس هسلر يكي از بزرگان فوتبال آلمان قرار شد به عنوان مربي 
تيم فوتبال پديده راهي مشهد ش��ود، در ابتدا كمي موضوع غير قابل 
باور بود اما زماني كه اين آلماني ق��راردادش را امضا كرد به اين نتيجه 
رسيديم كه مي توان نام هاي بزرگ را هم به فوتبال كشورمان كشاند. 
وي درباره اينكه چطور شد ليگ ايران را براي مربيگري انتخاب كرده، 
گفت: مرزبان با من تماس گرفت و پيشنهاد كار داد، من 
هم مدت كوتاهي در اين باره مطالعه كردم و دو روز به 
مش��هد آمدم و در نتيجه تصميم��م را گرفتم. بازيكن 
س��ابق تيم ملي آلمان درباره زندگي در مشهد 
مي گويد: من اينجا خيلي راحت هستم. من تا 
به حال ايران يا مشهد را نديده بودم اما در اين 
مدت چندين بار به حرم امام رضا )ع( رفتم. 
آنجا فضاي معنوي عجيبي دارد كه من هيچ 
جاي دنيا نمونه اش را هم نديده ام. البته اين 
مكان از نظر معماري هم فوق العاده است و مرا 
تحت تاثير خودش قرار مي دهد. وقتي به حرم 
مي روم آرامش خاصي به من دست مي دهد كه 

اين موضوع براي خود من هم جالب است. 

آدم آويزان در فوتبال زياد است
وزير ورزش با صحبت هايش گرد و خاك زيادي به پا كرده است. او پس از اينكه 
تلويحاً از كرش انتقاد و حتي كفاشيان را تهديد به اخراج كرد در جديدترين 
موضع گيري اش عنوان كرده كه آدم آويزان در اين رشته زياد است. محمود 
گودرزي با اشاره به اينكه برخي ها در فوتبال دنبال كسب منافع خود هستند، 

اظهار داشت: شايد برخي بگويند من ضد فوتبال هستم، 
اما اين صحبت صحيح نيست و فقط از فوتبال آلوده 
دلخور هس��تم. آنقدر آدم هاي آويزان و هيچ كاره در 
اين فوتبال وارد ش��دند و به دنبال كسب منافع براي 
خود بودند ك��ه چهره ورزش را كثي��ف كردند. وي در 
بخش ديگري از صحبت هاي خود به ايجاد توازن در 

ميان تمام رشته هاي ورزش��ي اشاره كرد وگفت: 
بايد هزينه ها در حوزه هاي همگاني، قهرماني و 

حرفه اي متوازن انجام شود تا راهبرد ما شكل 
صحيحي به خود بگيرد. متأسفانه اشتباه 
مديران قبل اين بود كه هرجا رفتند كلنگ 
زدند و قصد داشتند يك مجموعه ورزشي 

جديد را احداث كنند اما ميلگردهاي آن زائده اي شد 
در قلب و روح و روان شهروندان. 

وزنه برداري را به شوراي شهر ترجيح مي دهم
»من دوست دارم به ورزش وزنه برداري خدمت كنم و ورزش وزنه برداري را به شوراي شهر ترجيح 
مي دهم زيرا من همه چيزم را از وزنه برداري دارم و مي خواهم به اين رشته خدمت كنم«. اين بخشي 
از صحبت هاي رئيس فدراسيون وزنه برداري اس��ت. رضازاده اين صحبت را پيرو صحبت هاي وزير 
ورزش و جوانان مبني بر اينكه رضازاده يا بايد فدراس��يون وزنه برداري را هدايت كند يا در شوراي 
شهر، عنوان داشته است. رئيس فدراس��يون وزنه برداري با اشاره به حضور دو 
نماينده نوجوان كشورمان در مسابقات المپيك نانجينگ نوجوانان گفت: رضا 
بيرانوند و سعيد رضازاده هر دو خوب كار كردند، زيرا در مسابقه هاي نوجوانان 
المپيك ركوردهاي بالايي زده مي شد و در دسته فوق سنگين نفر اول 
اين مسابقه ها 221 كيلوگرم را بالاي سر خود برد كه نشان دهنده 
سطح بالاي اين مسابقه ها است. البته نمايندگان ايران نسبت 
به مس��ابقه هاي آس��يايي در المپيك حدود ۷، ۸ كيلوگرم 
افزايش وزنه داشتند كه با اختلاف يك كيلوگرمي به جايگاه 

چهارم رسيدند و مي توانستند سوم المپيك باشند. 

لطفاً كمي از تختي بياموزيد 
ديروز سالروز تولد جهان پهلوان تختي بود. روز پنجم شهريورماه هر سال بهانه دوباره اي است براي اينكه 
يك بار ديگر سالروز تولد يك مرد اسطوره اي را گرامي بداريم؛ مردي از تبار پهلوانان و نام آوران تاريخ كه 
ماندگاري نامش در ذهن مردم فقط براي با مردم بودن و با مردم زيستنش است. غلامرضا تختي قهرمان 
پرآوازه كشتي در محله خاني آباد تهران به دنيا آمد؛ مردي از تبار مردم داري و مردم دوستي. جهان پهلوان 

تختي كشتي گير بزرگ كشور و در فرهنگ ورزشي ايران، نماد پهلواني و فروتني 
است؛ مردي كه در سه دوره المپيك حضور داشت و مدال طلاي المپيك 1۹5۶ 
ملبورن، 2 مدال نقره المپيك هاي 1۹52 و 1۹۶0 و چهار مدال طلا و نقره جهان 

را در ويترين افتخاراتش دارد. اما آنچه سبب ماندگاري تختي است نه اين 
عناوين كه روحيه پهلواني اوست؛ آنچه امروز در ورزش كشور تبديل 

به كيميايي دست نيافتني شده، امروز اين پول و قرار داد هاي 
ميلياردي است كه حرف اول را مي زند. چقدر خوب بود ديروز 
كه سالروز تولد اين اسطوره بزرگ بود ورزشي ها قدري بيشتر 

به مردم داري و مرام  پهلواني مي انديشيدند. 
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دنيا حيدري

 مبارزه با خالكوبي
يا فراموشي ناپاكي هاي فوتبال

حواش��ي ليگ برتر تمامي ندارد و كس��ي هم جلودار اين همه حاشيه 
نيست. مسئولان براي اينكه نش��ان دهند عزمي جدي براي برخورد 
با حواشي و حاشيه سازان دارند تلاش مي كنند با زوم كردن روي يك 

مسئله ساير ناپاكي هاي موجود در فوتبال ايران را به سايه ببرند. 
خالكوبي اين روزها علاقه مندان زيادي در بين ورزشكاران پيدا كرده و 
فقط مختص فوتباليست ها نيست. اما فوتباليست هاي وطني كه عموماً  
به دنبال متمايز شدن ظاهري از ساير جوانان هستند به شكلي افراطي 
طرح هاي مختلفي را روي بازوها و پاهايشان خالكوبي مي كنند. همين 
مسئله بارها دستاويز مس��ئولان فرهنگي فوتبال كشور قرار گرفته و 
هر وقت كه لازم بوده حرف از برخورد و محرومي��ت اين بازيكنان كه 
تعداشان رو به افزايش است زده اند و در حد حرف هم باقي مانده است!

در چند سال گذشته كه دستمزد بازيكنان به شكلي عجيب و بي حساب 
و كتاب بالا رفته تعداد زيادي از آنها به خالكوبي روي آوردند و از نمايش 
تاتوهاي خود نيز هيچ ابايي نداشته و ندارند. اين اتفاق در شرايطي رخ 
مي دهد كه فوتباليس��ت ها بدون كوچك ترين ترسي اشكال عجيب و 
غريب روي دست هاي خود را به معرض نمايش عمومي مي گذارند. در 
اين ميان فقط هراز چندگاهي عكس هاي��ي از خالكوبي هاي رايج بين 
فوتباليست هاي شاغل در ليگ برتر در رسانه ها منتشر مي شود. آقايان 
هم پس از انتش��ار اين عكس ها براي آنكه ثابت كنند دلس��وز فوتبال 
هس��تند و به وظيفه ش��ان عمل مي كنند خاطيان را به برخورد جدي 
تهديد مي كنند. جال��ب اينكه اين تهديدات فقط در رس��انه ها مطرح 

مي شود و هرگز به مرحله عمل نمي رسد. 
چند روز پيش بود كه خبر درگيري دروازه بان استقلال با يك عكاس 
رسانه اي ش��د؛ درگيري اي كه علتش عكس گرفتن از خالكوبي هاي 
آقاي دروازه بان بود. گويا پس از اين قضيه بود كه دوس��تان در كميته 
اخلاق به فكر مبارزه با اين پديده افتادند. محمدزاده رئيس اين كميته 
در حالي دم از مبارزه با ظاهرسازي و خالكوبي ها زده كه در سال هاي 
گذشته وعده هاي زيادي در اين باره شنيده ايم. رئيس كميته اخلاق در 
شرايطي از فوتباليست هاي حاضر در ليگ برتر خواسته در ازاي گرفتن 
پول حرفه اي اخلاق حرفه اي را رعايت كنند ك��ه در واقع هيچ قانوني 
مبني بر منع خالكوبي يا مدل موهاي غيرمتعارف در مجامع بين المللي 
فوتبال وجود ندارد. اما اين عرف و فرهنگ ايراني – اسلامي ماست كه 

همه و از جمله فوتباليست هاي پرمدعا بايد آن را رعايت كنند. 
به رغم اينكه تعدادي معدود از جامعه ۷5 ميليوني ايران خالكوبي مي كنند 
اما همچنان براي قشر عظيمي از ايرانيان اين كار نا متعارف تلقي مي شود. 
با اين وجود نه فدراس��يون فوتبال، نه س��ازمان ليگ، نه كميته اخلاق و 
نه حتي باش��گاه ها تاكنون براي مقابله با اين ناهنج��اري فوتبالي گامي 
جدي برنداش��ته اند. از همين رو به نظر مي رس��د هدف از مطرح كردن 
موضوع مبارزه با خالكوبي داران، بي خيال شدن مبارزه با دلالان، مجازات 
دارندگان كارت هاي پايان خدمت جعلي و ساير فسادهاي فوتبالي است، 
وگرنه اين اولين فصلي نيست كه بازيكنان ايراني و خارجي با انواع و اقسام 

طرح هاي خالكوبي شده در تمرينات و بازي ها ظاهر مي شوند.  
متأسفانه برخورد با ناپاكي هاي پرتعداد فوتبال به يك سراب تبديل شده. 
از يك سو مديران و مسئولان دم از اولويت قرار دادن ارزش ها مي زنند 
از يك سو هم متخلفان را به حال خود رها مي كنند تا هر كاري دلشان 
مي خواهد انجام دهند. شناسايي اين افراد اصلًا كار سختي نيست. كافي 
اس��ت يكي دو بازي از ليگ را ببينيد يا نگاه��ي به عكس هاي تيم هاي 
مختلف بيندازيد تا ببيني��د خالكوبي و مدل موه��اي مختلف چگونه 
به ليگ برتر رخنه كرده. چش��م هايتان را باز كنيد ت��ا ببينيد بازيكنان 

ميلياردي چگونه به ارزش هاي فرهنگي جامعه توهين مي كنند. 

سعيد احمديان
  گزارش يك

صعود كوهنوردان بسيج جامعه پزشكي  به قله دماوند
حس��ن اميني آذر مدير تربيت بدني سازمان بس��يج جامعه پزشكي با 
بيان اينكه هيئت  كوهنوردي بس��يج جامعه پزش��كي از سال ۹2 كار 
خود را شروع كرده اس��ت، گفت: ابتدا از صعود به قله نيزوا در سمنان 
شروع كرديم  و سپس به قله سبلان و ارتفاعات تهران رسيديم و اكنون 

چهارمين صعود خود را به قله دماوند آغاز كرده ايم .
-----------------------------------------------------------

رعايت حجاب ضربه اي به ورزش من نزده  است
صدف صادق وزيري قهرمان دو دوره از مس��ابقات غرب آسيا كه هفته 
گذشته عنوان قهرماني رقابت هاي تنيس جايزه بزرگ بانوان اصفهان را 
كسب كرد،گفت: حجاب محدوديت نيست و رعايت حجاب ضربه اي به 
ورزش من نزده است. حجاب را قبول دارم، اما لباس هايي كه فدراسيون 

برايمان تهيه كرده است از جنس خوبي برخوردار نيست.
-----------------------------------------------------------

برگزاري جشنواره ورزشي ويژه خواهران پاسدار 
يونسي مسئول ورزش خواهران نيروي زميني سپاه گفت: خوشبختانه 
در اين سال ها، جشنواره فرهنگي ورزشي كوثر بسيار منظم و منسجم 
برگزار شده و همواره مسئولان تربيت بدني سپاه و نيروي زميني از آن 
به عنوان پل موفقيت و استفاده بهتر از ظرفيت ها و استعدادهاي بالقوه 

خواهران ورزشكار و خانواده هاي سپاه ياد مي كنند. 
-----------------------------------------------------------

ركابزني تيم پدافند هوايي ارتش از حرم تا حرم 
محمد صانعي، مدير تربيت بدني قرارگاه پدافند هوايي خاتم الابنيا)ص( 
از ركاب زن��ي تيم دوچرخه س��واري اين ق��رارگاه از ح��رم مطهرامام 
خميني)ره( تا حرم ملكوتي امام رضا)ع( خب��ر داد و گفت:اين رقابت 
ورزشي به مناسبت دهم شهريور سالروز تش��كيل اين قرارگاه پدافند 

هوايي وابسته به ارتش انجام مي شود. 

اتوئو ديگر كاپيتان كامرون نيست 
ساموئل اتوئو مهاجم سابق تيم هاي 
بار س��لونا و چلس��ي ديگر كاپيتان 
تيم ملي كش��ورش كامرون نيست. 
فدراس��يون فوتبال كامرون ضمن 
اعلام اين خبر استفان مبيا را به عنوان 
كاپيت��ان جديد تيم مل��ي كامرون 
معرفي كرد. اتوئو طي سال هايي كه 
كاپيتان كامرون بود حاشيه هاي زيادي داشت و بار ها با مسئولان 
فدراسيون در گيري پيدا كرد، او حتي بازيكنان تيم ملي را تحريك 
مي كرد كه در تمرينات حاضر نشوند. بايد ديد خلع كاپيتاني تيم ملي 
كه به احتمال زيادي به جدايي او از بازي هاي ملي هم مي انجامد چه 

تأثيري بر روند بازيكن جديد تيم  اورتون دارد. 

خداحافظي لمپارد با تيم  ملي 
جدايي فران��ك لمپارد از چلس��ي 
و پيوس��تن او ب��ه ط��ور قرضي به 
منچستر سيتي باعث شد تا لمپارد 
حسابي مورد توجه رس��انه ها قرار 
گيرد. اين مس��ئله و حاش��يه هاي 
آن هن��وز داغ بود ك��ه لمپارد خبر 
خداحافظي خ��ود از تيم ملي را هم 
رسانه اي كرد. لمپارد گفت: مدت ها با خودم كلنجار رفتم تا اين 
تصميم سخت را بگيرم. اين تصميم را هفته گذشته گرفتم. هميشه 
از پوشيدن پيراهن تيم ملي انگلستان احساس افتخار و غرور كردم؛ 
احساسي كه با هيچ چيز ديگر قابل مقايسه نيست. به طور حتم 
تيم ملي بدون من و حتي جرارد با حضور جوانان موفق مي شود. 

نامه سر گشاده دي ماريا 
جداي��ي دي ماريا از رئ��ال مادريد و 
پيوس��تن اين مهاجم به منچس��تر 
يونايتد حاشيه هاي زيادي را به دنبال 
داشت. دي ماريا پس از عقد قرار داد 
با منچس��تر در نامه اي سر گشاده به 
ه��واداران رئال گفت: م��ن بازيكن 
محبوب برخي از مديران رئال نبودم، 
فقط مي خواستم در مورد من عدالت رعايت شود. چيز هاي زيادي 
در مورد من گفته اند و دروغ هاي زيادي به من نسبت داده اند. من 
هيچ گاه نخواستم رئال را ترك كنم اما آنها اين مسئله را مي خواستند. 
از اسپانيايي ها تشكر مي كنم، از هواداران و بازيكنان رئال هم همين 

جا عذر خواهي مي كنم. هميشه در قلب من جاي داريد. 

گويا قرار نيست اولدترافورد پس از فر گوس��ن به روز هاي خوش باز 
گردد. منچستر يونايتد كه فصل پيش روز هاي كابوس واري را تجربه 
كرد، مويس را اخراج كرد تا سكان هدايت خود را در دستان مردي قرار 
دهد  كه با هلند در جام جهاني بزرگي كرد اما گويا لوئيز فان خال هم 
نمي تواند از پس اوضاع نابسامان شياطين سرخ بر آيد. هر چند نتايج 
منچستر با فان خال در گينس كاپ بس��يار در خور توجه و اميد وار 
كننده بود اما شروع ليگ بر تر، شروع فاجعه بود. شكست  در بازي اول، 
تساوي در دومين ديدار و شب گذشته باخت تحقير آميز 4 بر صفر در 

جام اتحاديه برابر تيم گمنام ميلتون كينز! 
اين شكست اولين جام را از دس��ت فان خال و شاگردانش خارج كرد؛ 
جامي كه منچستر تاكنون چهار بار موفق به كسب آن شده بود اما اين 
شكست و ش��رايط بحراني يونايتد در جدول رده بندي ليگ بر تر حالا 
همه را نگران كرده، نگران بابت آينده تيمي كه با فر گوسن در دنياي 
فوتبال آقايي مي كرد اما بعد از او در سراشيبي سقوط قرار گرفته و ديگر 

چيزي تا رسيدن به ته دره فاصله ندارد.  شكست منچستر برابر ميلتون 
موجي از اعتراض ها و انتقاد ها را در پي داشت و فان خال را مجبور كرد 
تا اعتراف كند اين تيم يك ماهه ساخته نمي شود و ساختن تيم زمان 

مي برد.  فان خال گفت: از اين شكست خيلي ناراحتم. وقتي شما كار تان 
را در ليگ بر تر انگليس با يك شكست خانگي و يك تساوي آغاز مي كنيد 
و بعد از آن در جام اتحاديه شكست مي خوريد و حذف مي شويد خيلي 
ناراحت كننده اس��ت اما من اينجا هس��تم كه تيم را بسازم و ساختن 
دوباره منچستر در عرض يك ماه امكان پذير نيست و زمان مي برد. من 
به هواداران منچستر قول مي دهم كه بتوانم اين تيم را بسازم.  سر مربي 
منچستر با اذعان به اينكه در روند آماده سازي تيم اشتباه داشته است، 
ادامه داد: من اين اشتباه را قبول دارم. بازيكنانم براي برد بازي نمي كنند 
و اين مشكل بايد خيلي زود بر طرف شود. ما هر بازي اشتباه هاي زيادي 
مرتكب مي شويم و اين اشتباه ها در هر بازي به ضرر ما تمام مي شود.  
وي با اشاره به حضور دي ماريا در تيمش گفت: دي ماريا بازيكن بزرگي 
است و مي تواند به ما كمك كند اما در وهله اول بايد با فرهنگ و فلسفه 
فوتبال انگليس هماهنگ شود. من سيستم جديدي در منچستر پياده 

كرده ام كه اجرا و موفقيت آن نياز مند زمان است. 

فان خال: قول مي دهم منچستر را بسازم
وضعيت قرمز در اولدترافورد فريدون حسن

    فوتبال اروپا


